
P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.2.3.2020 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 15 kwietnia 2020 r. 
 

 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności   

w załączeniu. 

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym.  

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała pracownik biurowy Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego 

w Olecku – Sylwia Barszczewska. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka,  

 Kierownik Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – Alicja 

Szałkowska,  

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Przemysław Drozd, 

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz – Stefanowska, 

 Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

– Jadwiga Żychowska, 

  Radca prawny – Łukasz Oniśko. 

 

 

Przewodniczący Komisji –  Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wnioski Komisji.  

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.  

 

a) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 

radnych 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 



Komisja przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysom oraz 

przewodniczącym zarządów osiedli 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Komisja przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysom oraz przewodniczącym zarządów 

osiedli. 

c) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

organizacyjnej pomocy społecznej pod nazwą Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Olecku i nadana jej statutu 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił projekt uchwały.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pomocy społecznej pod nazwą 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Olecku i nadana jej statutu. 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił projekt uchwały.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku. 

 

e) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwalniania z opłat oraz trybu ich pobierania 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił projekt uchwały.  

 



Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania z opłat oraz trybu ich pobierania. 

 

 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

Kierownik Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – Alicja Szałkowska 

szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

poinformował, że poprzez e-sesję zostanie wysłany projekt porozumienia jaki przedstawił 

właściciel wraz z przedsiębiorcą ewentualnie powstałej żwirowni. Jest to propozycja 

porozumienia, umowa i weksel przygotowane przez przedsiębiorców, określające 

zobowiązania inwestora i właściciela działek wobec gminy. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Komisja przy 4 głosach za, 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

 

g) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozpoczęcie procesu 

połączenia spółek 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

poinformował, że w projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozpoczęcie procesu 

połączenia spółek dokonuje się następujących zmian na wniosek radnego Grzegorza Kłoczko:  

 w paragrafie 1. zastąpiono słowo „połączenia” słowem „reorganizacja”, które jest 

pojęciem szerszym i pozwala na większą elastyczność, analogicznie w paragrafie 2; 

 w związku z pojawiającymi się opiniami i wątpliwościami, wydaje się zasadna 

dyskusja nad zachowaniem odrębności organizacyjnej i własnościowej PWiK; 

 ostatnie zdanie uzasadnienia projektu uchwały otrzymuje brzmienie: „Niniejsza 

uchwała intencyjna upoważni Burmistrza Olecka do realizacji podjętej przez Niego 

inicjatywy zmierzającej do przedstawienia Radzie Miejskiej koncepcji reorganizacji 

spółek objętych przedmiotową uchwałą”.  
 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Komisja przy 3 głosach za, 3 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym nie zaopiniowała 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie garażu  

i lokali użytkowych. 

 



h) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie garażu  

i lokali użytkowych 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wynajęcie garażu i lokali użytkowych. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Olecko 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

j) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku 

Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” 
 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

zapytała jak zmiany w statucie  związków międzygminnych wpłyną na korzyść naszej gminy. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że m.in. zostanie rozszerzony katalog odpadów, które mieszkańcy  

nie prowadzący działalności gospodarczych, czyli osoby fizyczne, będą mogli zawieść 

bezpłatnie na stacje przeładunkową odpadów.  

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

zapytała, czy jest możliwość, aby w zmianach zostały również ujęte odpady z rolniczej 

działalności.  

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że jeżeli chodzi o rolniczą działalność to ustawa mówi, że można przyjmować 

takie odpady ale odpłatnie. Związek wychodzi naprzeciw i odbiera od rodników odpady  

tj. folie, opony od maszyn rolniczych ale za opłatą.  



Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

zapytała, czy są podane ceny za odbiór odpadów rolniczych. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że nie ma, podana jest tylko zmiana statutu.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

dodał, że ta uchwała wyraża zgodę na zmiany statutu, które związek zaproponował. Otwiera  

to możliwość szerszej działalności, w tym działalności odpłatnej. Do tej pory rolnicy mieli 

problem  

ze znalezieniem przedsiębiorcy, który by chciał od nich te odpady odebrać. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

powiedziała, że należy mieć rękę na pulsie aby ceny nie były wygórowane.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

odpowiedział, że gminy nie odpuszczają tak łatwo przy negocjacjach cen z zarządem spółki  

i uważa, że ceny które będą dopiero ustalone nie będą przekraczały cen zdroworozsądkowych.  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

dodał, że  zmiany w statucie umożliwiają przyjęcie odpłatnie odpadów rolniczych. Tak jak do 

tej pory, rolnik sam będzie mógł przekazać te odpady dla innej firmy, jeżeli znajdzie taką  

na rynku. Z tego co wiadomo jest ogromny problem z możliwością zbycia tych odpadów. 

Wszystkie firmy, które do tej pory je odbierały, przekazywały je na rynek chiński, jednak już 

ich nie przyjmują.  

 

Burmistrz – Karol Sobczak  

powiedział, że Związek Międzygminny „Gospodarka Komunalna”  pisze wniosek  

do marszałka na projekt o dofinansowanie na utylizację  i zbiór odpadów od rolników.   

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka 

Komunalna”. 

 

k) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

dodał, że cennik jaki został przedstawiony w projekcie uchwały jest podyktowany zmianami  

w wysokości opłat, które nastąpiły w spółce odbierającej odpady.  Podwyżki wynikają  



z czynników zewnętrznych tj. wzrostu najniższej krajowej, opłat za energię elektryczną, RDF, 

który od 1 kwietnia br. wzrósł o 300 zł. 

Poinformował, że od maja będą przeprowadzane kontrole. Wraz z odbiorcą odpadów będzie 

jeździć urzędnik Urzędu Miejskiego, będzie również zapraszany zarządca, właściciel 

budynków, który jest odpowiedzialny za zorganizowanie odbioru odpadów, szczególnie 

dotyczy to wspólnot mieszkaniowych. Celem tych kontroli będzie sprawdzenie czy samochód 

jest przystosowany do odbioru odpadów selektywnych oraz czy sami mieszkańcy stosują się do 

złożonych deklaracji odnośnie sposobu gromadzenia odpadów. Dla przykładu podał,  

że w miesiącu lutym br. 83,4% mieszkańców zadeklarowało segregację śmieci, natomiast  

na bramie wjazdowej jest cały czas wzrost odpadów zmieszanych. Z jednej strony sami 

mieszkańcy chcą płacić mniej i deklarują segregację, natomiast rzeczywistość wygląda inaczej. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja przy 4 głosach za i 3 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki  

za pojemnik o określonej pojemności. 

 

 

l) Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Kijewie 

Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała czy zapisy do Szkoły Podstawowej w Gąskach zostały zakończone oraz czy zostało 

zapewnione zatrudnienie dla nauczycieli ze Szkoły Podstawowej z Kijewa w innych 

placówkach oświatowych na terenie gminy.  

 

Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin 

odpowiedziała, że proces rekrutacji nadal trwa. Do 26 czerwca jest możliwość zapisania 

dzieci do klas pierwszych z obwodu. Na chwilę obecną do szkoły w Gąskach do klasy 

pierwszej jest zgłoszonych 11 dzieci,  do klasy czwartej  12. Gdyby dzieci z obwodu szkoły  

w Kijewie przeszły do Szkoły Podstawowej w Gąskach to w klasie pierwszej było by 13 

dzieci a w klasie czwartej 19.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że wstępnie dyrektorzy szkół przy planowaniu arkusza organizacyjnego na 

przyszły rok szkolny są zobligowani do ujęcia nauczycieli ze szkoły z Kijewa. Jednak aby 

były to decyzje wiążące musi zostać podjęta uchwała o zamiarze likwidacji szkoły.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Komisja przy 3 głosach za, 3 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym nie zaopiniowała 

projektu uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Kijewie 

 

 



m) Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko  

w roku 2020 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk 

na terenie Gminy Olecko w roku 2020. 

 

n) Projekt uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy 

Olecko w roku 2020 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko w roku 2020. 

 

o) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020-2029 

p) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła projekty uchwał.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Komisja przy 4 głosach za i 3 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2020-

2029. 

 

Komisja przy 4 głosach za i 3 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

r) Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja przy 3 głosach za i 4 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie emisji obligacji. 

 



s) Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości  

Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz – Stefanowska 

szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zwolnienia  

z podatku od nieruchomości.  

t) Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku  

od nieruchomości 

Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz – Stefanowska 

szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał czy były przeprowadzane kalkulacje jaki będzie miało wpływ na budżet przesunięcie 

terminów płatności.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

odpowiedział, że nie są znane realne ilości złożonych wniosków przez przedsiębiorców. Jeżeli 

100% przedsiębiorców skorzysta z możliwości przesunięcia terminów płatności rat podatku 

od nieruchomości za okres 2 miesięcy jest to kwota rzędu 1.000.000 zł.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przedłużenia 

terminów płatności rat podatku od nieruchomości. 

 

u) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty prolongacyjnej 

Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz – Stefanowska 

szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającą uchwałę  

w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

 

w) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od dochodzenia należności czynszowych 

z tytułu najmu lokali użytkowych stanowiących własność gminy 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Jadwiga 

Żychowska 

szczegółowo omówiła projekt uchwały. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 



Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie odstąpienia  

od dochodzenia należności czynszowych z tytułu najmu lokali użytkowych stanowiących 

własność gminy. 

 

x) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu: „Aktywny 

Senior w Gminie Olecko” 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo omówił projekt uchwały. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  

do realizacji projektu: „Aktywny Senior w Gminie Olecko”. 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 
 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 


